
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školní rok 2013/2014 

Č. 2 (II. pololetí) 

 

 



 
 

U příležitosti konání zimních olympijských her v Soči, se konal také v Šebetově 

školní olympijský den. Nechyběl olympijský oheň, průvod se zástupci států, kvíz 

o sportech nebo zábavné zápolení v tělocvičně školy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Školní olympiáda, byla 
paráda. Zapalovali jsme 
olympijský ohýnek, bylo tolik 
hezkých vzpomínek. Potom 
jsme psali testík, byl to 
pěkný lumpík. Měl jsem snad 
dobře odpovědi, pak jsem 
musel seřazovat olympijské 
kruhy. Potom jsme šli do 
tělocvičny, hrát olympijské 
hry. Stříleli jsme do branky, 
pak běžet na běžky. Stříleli 
jsme do terčů, porazil jsem 
hodně soupeřů. Hráli jsme 
rychlobruslení, z celé 
olympiády jsem byl první. 
Dostal jsem zlatou medaili, 
měl jsem velkou radost, ale 
bylo toho dost. 

Daniel Stloukal, 4. ročník 

Zimní olympiáda v Sochi je, každý se na ni těší, raduje. 
Kdo medaile získá, radostí si výská. Vyplatí se nám dřina 
a píle, nic nenahradí ty krásné chvíle. 

Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se. 

Adéla Tesařová, 4. ročník 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 

[Zadejte citát z dokumentu nebo 

souhrn zajímavého bodu. Textové 

pole lze umístit kdekoli v 

dokumentu. Formátování textového 

pole citátu z vlastního textu lze 

změnit pomocí karty Nástroje 

kreslení.] 

[Zadejte citát z dokumentu nebo 

souhrn zajímavého bodu. Textové 

pole lze umístit kdekoli v 

dokumentu. Formátování textového 

pole citátu z vlastního textu lze 

změnit pomocí karty Nástroje 

kreslení.] 

[Zadejte citát z dokumentu nebo 

souhrn zajímavého bodu. Textové 

pole lze umístit kdekoli v 

dokumentu. Formátování textového 

pole citátu z vlastního textu lze 

změnit pomocí karty Nástroje 

kreslení.] 14. únor je všude na světě 

známý jako svátek zamilovaných 

– Valentýn. A tak i ve škole se 

v tento den konal Srdíčkový den. 

Žáci i učitelé tak mohli udělat 

radost někomu psaníčkem nebo 

vzkazem, který hodili do 

připravené sklenice. A úsměvy 

na našich tvářích vypovídají o 

tom, jakou nám to udělalo 

radost. 

 



 
 

Den v Anglii se 

mi moc líbil. 

Paní Helánová 

nám četla 

kousek z knížky 

malý princ v 

angličtině. 

Potom jsme 

mohli číst i my. 

A. Tesařová 

 

 

 

Dne 5. března jsme nasedli do pomyslného červeného 

dvoupatrového autobusu a absolvovali vzrušující cestu 

napříč Londýnem. Na výletě nás provázela paní Mgr. Klára Helánová, 

překladatelka anglického jazyka, která si pro nás připravila 

poutavou prezentaci a je naším hostem a garantem pro Anglii. 

Žákům anglicky přečetla z Malého prince a přinesla na výstavku 

anglické knihy. Samotní žáci pak příjemně překvapili svými 

znalostmi a zpracovanými materiály o Anglii. Ti starší a 

zkušenější se v závěru pochlubili anglickým čtením nahlas. 

 



 
 

1. Recyklo-hravé odpoledne se uskutečnilo ve čtvrtek 13.3.  Děti 

představily svoje prezentace na téma třídění odpadů a tvoření z odpadových materiálů. 

Rodinné týmy poté z připraveného odpadového materiálu tvořily originální výrobky. A že 

se opravdu bylo na co koukat. Ve škole se najednou objevily papírové šaty, pokladničky 

nebo také robot gigantických rozměrů. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Dnešní odpoledne bylo 
super. My jsme vyráběli 

parní mašinku z ruliček. 
Oliver s Peťou a s Teoškem 

a s tatínkem dělali 
obrovskýho robota. Moc se 

mi líbil.  
 

Daniel Stloukal, 4.roč. 

 



 
 

 

 

 

Začátkem ledna jsme začali jezdit na 

plavecký výcvik a i když někteří žáci měli 

drobné obavy, jaké plavání bude a zda nám 

to půjde, tyto obavy jsme již při první 

hodině utopili. Díky skvělé práci plavčíků jsme se nejen naučili být s 

vodou kamarádi, ale užili jsme si spoustu 

legrace. Dováděli jsme na tobogánu, 

proplavali spoustu zábavných drah nebo 

hráli vodní polo. A to nejlepší? Všichni 

jsme si při zakončení výuky, která se 

uskutečnila v pátek 28.3., odnesli 

"mokré vysvědčení". 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

MODRÝ DEN 

SVĚTOVÝ DEN 

POROZUMĚNÍ 

AUTISMU 

 

2. 4.  se lidé na celém 

světě zapojují do 

osvětové kampaně 

„Light it up blue“, 

neboli „Rozsviťme se 

modře“. 

Proč modře? Protože 

modrá je barvou 

komunikace a 

sebevyjádření, což je 

jedna z oblastí, ve 

které mají lidé 

s autismem největší 

potíže. 

 

My už víme, co je 

autismus a tak jsme na 

podporu této akce přišli 

2.4. do školy v něčem 

modrém a vytvořili 

jsme společnými silami 

plakát. Líbí se Vám? 



 
 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

  

 

  

 

 

V úterý 29.4. 2014 nás navštívila paní doktorka 

Rosenbergová. Říkali jsme si, co bysme neměli 

dělat. Neměli by jsme kouřit a pít alkohol. Kdyby 

nám někdo nabízel alkohol nebo cigarety, tak 

řekneme ne. Silní kuřáci pak vypadají mnohem 

starší než jsou a můžou dostat rakovinu plic. Kdo 

kouří, neškodí jen sobě, ale svému okolí a těm, 

co v něm žijí. Kouření může zabíjet a píše se to i 

na krabičkách. Je to droga na kterou si někteří 

lehce zvyknou.  (Robin Cápal, 4.ročník) 

Beseda s MUDr. Hanou Rosenbergovou se mi moc 
líbila. Dozvěděla jsem se, že kouření škodí naší 
pleti a plicím. A když si někdo kupuje denně 
krabičku s 20 cigaretami, tak utratí za rok asi 25 
000,-Kč! Za tolik peněz bychom mohli jet na 
krásnou dovolenou k moři! Cigarety také poškozují 
močový měchýř a některé drogy způsobují 
halucinace. Když mi bude někdo nabízet drogy, tak 
budu říkat NE!! Drogy všem zkracují život.           ¨ 

 (Veronika Feilhauerová, 3. ročník) 

 
„Paní Rozmbergová nám říkala, že nemáme 
kouřit. Ale taky nám řekla, že nemáme pít 
alkohol. když začnete kouřit tak to je hodně 
těžké se zbavit kouření. Je více než 100 
různých drog. Když někdo bere drogy, tak si 
třeba myslí, že umí lítat. Když najdete 
iněkční stříkačku tak, se naní nesmí šahat 
protože, můžete dostat různé nemoci. .Kdo 

kouří, tak rychleji stárne, a vypadá 
škareději.:-(Více než 56 procent lidí kouří. 
Když si kupujete cigarety, tak za rok 
utratíte asi tak 26 000,-kč, to je jako 
dovolená pro celou rodinu. Když kuřák kouří 
a vy to dýcháte, tak jste polo-kuřák.:-((:-(“ 

(Oliver Jekl, 4. Ročník) 

 

Umím říkat ne – beseda s MuDr. Hanou Rosenbergovou 



 
 

 

 

  

 

 

 

V pátek 11.4. proběhla ve škole 
soutěž v přeskocích přes švihadlo. 

A jak to dopadlo? 

Královna švihadla 

1. místo - Adriana Ožvoldíková 

2. místo - Daniel Stloukal 

3. místo - Nicol Cápalová 

 

 

Soutěž ve šplhu proběhla o 4 dny 

později - dne 15. dubna 2014 

 

Nejlepší výkony: 

1.místo - Odehnal Jan (3,88 s) 

2. místo - Ožvoldíková Adriana (5,08 s) 

3. místo - Pulcová Alexandra (5,67 s) 

 

I letos se naše škola účastnila již 

tradičních DYS-KO-HER, které 

pořádá PPP Boskovice. Ve velkém 

počtu škol se nám sice medaile 

získat nepovedlo, ale tým naší školy 

bojoval v soutěži velmi statečně a 

svědomitě, úkoly plnil hravě a tak 

dosáhl alespoň na krásné 5.místo. 

Dětem, které nás reprezentovaly 

tímto děkujeme.  

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Každý jsme si s sebou vzali plyšové zvířátko, na 

kterém nám ošetřovatelé ukazovali jak se ošetřují 

různé úrazy. Moje veverka Karolínka přijela domů 

celá obvázaná a ještě dostala kapky do očí. 

Nakonec jsme si byli koupit zmrzlinu. Byl to pěkný 

výlet a doufám, že si ho ještě někdy zopakujeme.   

(A. Ožvoldíková) 

 

V úterý 8.4. jsme se vydali do Brna na výukový 

program Nemocnice zvířátek. Tuto akci jsme 

navštívili už loni, takže jsme věděli, na co se těšit. 

Všichni si s sebou vzali plyšové zvířátko, které bylo 

"nemocné". Každý si vymyslel příběh právě o tom, co 

se jeho zvířátku stalo a jak. Tyto příběhy sdělily děti 

doktorům, kteří pečlivě zvířátka vyšetřili, stanovili 

diagnózu a třeba předepsali léky do lékárny. Viděli 

jsme tak doktory při práci a víme, že se není třeba 

při jejich návštěvě ničeho obávat. Dokonce jsme si 

důkladně prohlédli i sanitku a hasičské auto. 
 



 
 

 Naše škola je zapojena do 
projektu Celé česko čte dětem 
a tak je samozřejmostí, že i na 
naší škole probíhá týden čtení 
dětem.  

Cílem TÝDNE ČTENÍ DĚTEM 
V ČR je motivování dětí, 
mládeže a dospělých k 
soustavnému čtení a rozvíjení 

lásky k literatuře prostřednictvím 
výběru hodnotné a dobré literatury, 

protože čtení = radost - potěšení - nikdy nuda. 

My jsme tento týden odstartovali v knihovně, kde jsme si prohlédli nové 
tituly, pátrali po správných odpovědích v literárním kvízu nebo si 
poslechli příběh od paní Vybíhalové, která zde pracuje jako knihovnice. 
A také jsme si přečetli a diskutovali o zahajovací básni týdne 
čtení "Nemalujte čerta na zeď" . Jak se líbí Vám? 

  

                       ! 

  

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nemalujte čerta na zeď- 
co když třeba ožije? 

    Pamatujte, kamarádi, 
čert je strašná bestie! 

S čerty nejsou žádné žerty, 
však to známe z pohádek: 
kde se lidi začnou čertit, 
hned se pustí do hádek. 

 

  

Vrčí, bručí, vyhrožují, 
pak se vrhnou do pranic: 
kde se lidé začnou čertit, 

nepomůže zhola nic. 

Není lepší mít se rádi, 

hledět na svět zvesela? 

Nemalujte čerta na zeď- 

namalujte anděla 



 
 

„Požární ochrana očima dětí – 2014“ 

             

V dubnu 2014 se žáci naší školy zapojily do soutěže „Požární ochrana očima 

dětí – 2014“, kterou každoročně pořádá Sdružení hasičů Čech, Moravy a 

Slezska. V kategorii výtvarných prací jsme neobdrželi žádnou z cen, avšak 

v kategorii literárních prací se na nás usmálo štěstí. Do soutěže jsme zaslali 

příspěvky žáků, které se nám pedagogům nejvíce líbily. 

 

A jak to dopadlo? 

3. místo v okresním kole a 2. místo v kole krajském 

Adrianky Ožvoldíkové 

nám udělalo velikou radost!! 

 

  

Gratulujeme! 

1. Adriana Ožvoldíková 

2. Jan Odehnal 

3. Adéla Tesařová 

Robin Cápal 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ve škole 2x do roka odevzdáváme starý 

papír. Na podzim a na jaře. Letos jsme na 

podzim nasbírali 1.323,5 kg a na jaře 1.511,4 

kg papíru. Na jaře jsme nasbírali o 187,9 kg 

více. Celkem za celý rok jsme nasbírali 

2.834,9 kg papíru. Zachránili jsme tak 48 

stromů, protože 1 tunou papíru zachráníme 

17 stromů. A ušetřili jsme 50% energie a 

40% vody potřebné pro výrobu nového papíru 

za 1 tunu vytříděného papíru. Díky nám se 

ušetřilo 141% energie a 113% vody. 

Tříděním papíru chráníme přírodu. 

 
Daniel Stloukal, 4. ročník 

 

Dne 15. 5. 2014 jsme byli u čističky, 

kde nás doprovázel starosta obce 

Zdeněk Čížek. Voda, která sem 

přitéká, je znečištěná špínou a 

výkaly. Voda přitéká korytem a 

pokud hodně prší, koryto přeteče. 

Voda se čistí v nádrži, do které se 

přidávají bakterie a čistá voda 

odteče do potoka. V budově vedle 

čističky je kancelář a skříň, na které 

jsou tlačítka na ovládání čističky. 

Moc se mi tam líbilo! 

Honza Odehnal, 4. ročník 

 

 



 
 

 

Když jsem vešel poprvé do stáje, byli tam 

koníčci. Měli barvu černou, bílou a hnědou. 

Nejvíc se mi líbil koníček černý a byl 

dostihový. Jmenoval se Cold play. Ještě 

ve stáji byli Máša, Jupiter a Drobek. Pak 

jsem si pohladil mého nejlepšího 

kamaráda Cold playe a on mě za to přátelsky olíznul.   

JÍZDA NA KONI                                                                                                                                               

Jízda na koni byla super, protože jsme jeli 

na poníkovi s držením paní Míši. Jeli jsme 

dvě kola a to všichni kromě Adama, který 

nechtěl jet. Byla to ta nejlepší jízda na 

světě! 

OPÉKÁNÍ ŠPEKÁČKU 

Po jízdě na koni jsme opékali špekáčky a Denisa mně dala marš 

melouny. Já jsem měl špekáčky a rohlíky, ale Kristiánovi špekáčka 

snědl pes. 

Autor příspěvku: Alex Banya, 4. ročník  

 

 

 

 



 
 

 



 
 

 

Jako tomu bylo loni, tak 
i  letos v půlce měsíce 
května bylo ve škole 
vyhlášeno detektivní 
pátrání. Všechny děti se 
tak vžily opět po roce do 
role detektivů. Úkol však 
nebyl vůbec lehký. V 
loňském roce jsme 

pátrali po tom, kdo je to 
Petr Bende, který 
nakonec přijel k nám do 
školy zahrát a zazpívat. Letos jsme pátrali jsme po osobě, která 
se pohybuje v blízkosti našeho loňského hosta Petra Bende a k 
dispozici jsme měli pouze jednu fotku hledané osoby. Avšak 
děti se projevily jako zkušení detektivové, kteří by dali na frak i 
Sherlocku Holmesovi. Do pátrání děti zapojily své rodiny a 
využily především počítač a internet. Naučily se a procvičily, jak 
vyhledávat informace, pracovat s obrázky, upravovat text nebo 
nové informace zpracovat vlastním přepisem a doplnit 
vlastnoručně kreslenými obrázky. Detektivní pátrání bylo 
ukončeno v pátek 6. června, kdy se ve škole sešly krásné a 
nápadité práce malých detektivů, kteří správně vypátrali, že 
hledaný se jmenuje Pavel Helan a je zpěvák, skladatel, 
muzikant a finalista soutěže Československo má talent. 

A co bylo nejlepším překvapením? Stejně jako v loňském roce, i 
letos nás hledaný host Pavel Helan navštívil přímo ve škole. I 
přes tropické počasí, které ve středu 11. června převládalo, 
nám přijel zahrát, zazpívat a vyhlásit nejlepší detektivní práce, 
které vytvořili Adámek a Daneček Stloukalovi, Adrianka 

Ožvoldíková a Oliver Jekl. Výhercům Pavel daroval CD s 
věnováním. Hned poté se dal do předčítání hudební pohádky od 
Ilji Hurníka, u které se malí i velcí znamenitě bavili. Jako 
třešnička na dortu pak byly písničky Zahrádka nebo iBůh. 

Doufáme, že tato návštěva byla pěkným zážitkem pro všechny 
malé i velké.  

Návštěva Pavla Helana ve škole aneb 

talent, vtip a elán – to je Pavel Helan! 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Obrázek – Nicol Cápalová,  2.roč. 

Koncert s Pavlem Helanem se mi moc líbil. Zpíval nám písničky iBůh nebo Zahrádka. 

Četl nám také pohádku z tabletu. Vyhlašoval tři nejlepší pátrání a vyhrál Daniel 

s Adámkem, Oliver a Adriana. Kdo chtěl, mohl si nechat podepsat svoji práci a vyfotit 

se. Loni přijel Petr Bende a ted před koncem roku Pavel Helan. Ale stejně bych chtěl, 

aby přijeli oba naráz. 

Robin Cápal, 4.roč. 



 
 

 

 

Přišli jsme do školy a opékali jsme párky. 

Přišli jsme do družiny a vybalili jsme si 

věci. Já, Dan, Honza a Robin jsme spali v 

pokojíku. Honza měl svátek tak donesl 

hodně bonbónů. Hráli jsme si na agenty a 

měli jsme si vymyslet jména. Měli jsme 

stezku. Já, Dan, Honza a Robin jsme si 

povídali. Za chvilku přišli Arianka, Verča a Lucka a usly jsme až 

o půl druhé a vstali jsme kolem páté hodiny. Moc se mi to líbilo. 

Na snídani jsme měli loupáčky od paní Greplové a čaj. Byla to 

velká zábava a všichni jsme se pobavili. Na stezce odvahy jsme 

viděli světlušky. Asi jsme měli všichni strach,  

protože nás Oliver a Teodor strašili.             (Adéla Tesařová, 4.roč.) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Spali jsme v šd, moc jsem si to užil s kamarády. Stezka odvahy 

byla moc dobrá .Byl jsem moc unaven a tak sem šel honem 

spát.        (Oliver Jekl, 4.roč.)           



 
 

Vedení školy děkuje všem zaměstnancům za vysoké pracovní 

nasazení během celého školního roku, žákům za velké množství 

splněných mimoškolních úkolů a vytvořených prezentací. 

Přejeme vám zaslouženě krásné prázdniny! 

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA Šebetov 
 

ČASOPIS ŠKOLÁK Č. 2 (II. pololetí), šk. rok 2013/2014 
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Bc. Kamila Koutná 
Mgr. Jana Manová 
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